
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 205 (alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 4. januar 2007 
 

Spørgsmål 205: 
"Ministeren bedes oplyse, om læger, der arbejder for medicinalindustrien 

ikke har en pligt til at give oplysninger herom og i bekræftende fald, hvad 

Lægemiddelstyrelsen gør i forhold til det?" 

 

Svar: 
Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Lægemiddel-

styrelsen. På baggrund heraf kan jeg oplyse følgende. 

 

Ifølge apotekerlovens § 3, stk. 2, skal lægemiddelordinerende læger søge 

Lægemiddelstyrelsen om tilladelse, hvis de ønsker at drive eller være knyt-

tet til en virksomhed, der har tilladelse efter lægemiddellovens § 39, stk. 1 

og 2. Det vil sige virksomheder, der har Lægemiddelstyrelsens tilladelse til 

fremstilling eller anden håndtering af lægemidler og mellemprodukter til 

senere forarbejdning til lægemidler. Ansøgningspligten efter apotekerlo-

vens § 3, stk. 2, gælder både for fuldtidsbeskæftigelse, deltidsbeskæftigel-

se og anden tilknytning, fx. kortere konsulentvirksomhed, ejerskab m.m.  

  

Formålet med apotekerlovens krav er at undgå, at ordinerende læger gen-

nem tilknytning til virksomheder, som fremstiller eller forhandler lægemidler, 

påvirkes af denne tilknytning ved deres ordination af lægemidler. 

   

Såfremt Lægemiddelstyrelsen bliver bekendt med, at en læge ikke overhol-

der denne forpligtelse, kontakter styrelsen lægen og opfordrer denne til at 

ansøge og herved oplyse om karakteren af tilknytningen til lægemiddelvirk-

somheden. Lægemiddelstyrelsen har ikke været ude for tilfælde, hvor læ-

gen ikke efterfølgende har udleveret de nødvendige oplysninger til styrel-

sens behandling af sagen.  

  

I september 2006 gennemførte Lægemiddelstyrelsen en oplysningskam-

pagne for at udbrede kendskabet til bestemmelsen. Der er efterfølgende 

indkommet et stigende antal ansøgninger om at få tilladelse.  

  

Lægemiddelstyrelsen har i begyndelsen af 2007 afholdt møder med bl.a.  

Lægeforeningen for at iværksætte yderligere initiativer, som kan medvirke 

til at udbrede kendskabet til bestemmelsen. 
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Supplerende kan jeg henvise til følgende besvarelser af folketingsspørgs-

mål om lægers tilknytning til medicinalindustrien: Mine svar af 5. december 

2006 på spørgsmål nr. S 652 og 653 og mine svar af 2. januar 2007 på 

spørgsmål nr. S 1347-1350. 

 


